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V květnu 2023 jsem se zúčastnil stáže v Irsku. Město Cork, které obývá asi 200 000 obyvatel, se nachází na jihu

země a bylo mi domovem po dobu tří měsíců. Za tuto zkušenost můžu být vděčný naší škole a hlavně p.uč.

Švalbové. Díky ní se naše škola zapojila do programu ERASMUS+ a proto mohou žáci Střední školy designu a

módy zažít životní zkušenost v zahraničí.

Svoji stáž jsem absolvoval ve firmě Interactive Interiors, která se zaměřuje na korporátní interiérovou

architekturu, její instalaci a poskytování služeb s designovým nábytkem. Pracovní kolektiv byl velice přátelský.

Samozřejmě, že musíte po ocitnutí v cizí zemi nejdříve zjistit, jak se chovat, ale se zapojením do práce jsem

neměl problém. Ve firmě pracují instalátoři projektů, dva architekti, účetní, jednatel a manažer designu. S tím

jsem komunikoval nejvíce. Všichni spolupracují na projektech společně, nahlížejí do návrhů, vznášejí své

pohledy a konzultují.

Mé povinnosti zahrnovaly fotografování interiérů, grafický design a administraci soc. sítí. Předělání systému a

vizuálního stylu sociálních sítí bylo mým hlavním úkolem, ovšem s manažerem designu jsme vždy dedikovali

jeden den na cestu na místo instalace, kde jsme fotografovali hotové prostory pro prezentaci firmy. V polovině

stáže jsem se s firmou domluvil na dodatečném úkolu, kterým bylo vytváření firemního knižního portfolia. Na

tom jsem pracoval až do konce pobytu. Průběžně jsem konzultoval s firmou směr, kterým se ubírat, aby byli

spokojení. Nejvíce zkušeností jsem získal právě díky sazbě portfolia. Měl jsem prostor na sebevzdělávání o

anglických pojmech typografie a o pokročilých možnostech digitální sazby v aplikaci InDesign.

Atmosféra pracovního prostředí byla přátelská. Pociťoval jsem avšak nátlak jazykové bariéry, ovšem to je jedna

z věcí, které se má člověk na stáži naučit vzdorovat. Komunikovat jiným jazykem v cizím formálním prostředí.

K jazyku se ovšem dostanu později. Se zaměstnanci jsem vedl časté konverzace při obědě, i na samotném

pracovišti.

Jak jsem se už zmínil dříve, jazyk je důležitou součástí zlepšování dovedností. Myslím si, že anglicky jsem uměl

dostatečně již před stáží, jenomže v mluveném projevu jsem si nebyl jistý. V tomto mi nucená komunikace

jiným jazykem pomohla, bariéry nejistoty opadly a dokáži mluvit plynuleji nežli dříve.

Ubytování bylo zařízeno pomocí tzv.: Host Family. U jedné z nich jsem proto tyto tři měsíce prožil. Paní byla ve

stravování, době večeře a chození domů velice benevolentní. Ovšem nejsem člověkem, kterému by opak vadil.

Vždy po práci jsem přišel domů, uvařil jsem si sám, nebo mi večeři připravila paní.

Volného času jsem měl relativně hodně. Nejdříve jsem v něm pracoval na vlastních projektech, ale to jsem

později na pracovišti spojil s prací samotnou a tak jsem si v převážné většině času četl knihy, fotografoval a

sebevzdělával se různými jinými způsoby. Na výlety během týdne nebyl čas, ale o víkendu se to stalo pravidlem.

S přáteli jsme se vydali na všechny strany od Corku. Zavítali jsme to měst Killarney, Kinsale, Blarney, Galway,

Ballycotton, Baltimore, ale většinu času jsme stejně strávili v Corku. Mezi několik míst, kde jsme pravidelně

trávili čas, patřil komplex UCC, Crafford Gallery, Cork City Library a Fitzgerald´s Park. Všechny naše útraty

zahrnující potraviny, MHD, ubytování, letenky a dokonce i vlastní kapesné byly hrazeny z grantu EU.



Na stáž jsme se museli od samého začátku připravovat. Myslím tím jak osobní, tak i tu kolektivní přípravu.

Každý týden jsme měli s paní učitelkou online sezení, kde jsme probírali témata v angličtině, abychom se

domluvili, neztratili a zvládli například projít letištní kontrolou. Mimo to tu byla i obsáhlá příprava

administrativní.

S postupem času jsem začal být přesvědčen o tom, že je tato zkušenost neocenitelná. Mám na mysli obzvláště

tříměsíční stáž. Samozřejmě, že Vás bude každým dnem provázet stres z neznáma, tendence jet domů, stesk a

samozřejmě že jsem zprvu pochyboval o správnosti rozhodnutí do Irska jet. Ovšem poté mi došlo, že tato stáž

není o ničem jiném, než o tom konfrontovat sama sebe a naučit se v takových situacích fungovat. Myslím, že

tzv.: hození do vody je to nejcennější, co vám projekt ERASMUS může nabídnout.

Myslím si, že i přes prvotní pochybnosti jsem velice rád, že jsem se do Irska vydal. Jak už jsem zmínil dříve, tato

zkušenost je pro mě opravdu neocenitelná a věcí, ze kterých jsem na stáži prosperoval, je nespočet. Jsem

nesmírně rád, že jsem si tříměsíční stáž vybral.


